
Protokół Nr XX/08 
 

z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
odbytej dnia 19 września 2008 r. 

w sali konferencyjnej  urzędu gminy nr 201 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski  o godz. 1000 otworzył obrady XX sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński . 
Po powitaniu radnych i sołtysów oświadczył ,Ŝe zgodnie  z listą obecności w obradach sesji 
uczestniczy 14 radnych , co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób , stanowi 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał . 
Radny nieobecny : 
1.Ksawery Nyks – nieobecność usprawiedliwiona 
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski  oraz sołtysi . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik   nr 2 do protokołu . 
Obradom sesji przysłuchiwała się przedstawicielka prasy lokalnej . 
Protokół Nr XIX/08 z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 22 sierpnia został 
przyjęty jednogłośnie bez odczytywania . 
Do porządku obrad Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu zgłosiła wniosek w 
sprawie zmiany porządku obrad XX sesji poprzez wycofanie projektu uchwały Nr XX/165/08 
Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 19 września 2008 r. w sprawie zaliczenia dróg do 
kategorii dróg gminnych – pkt 8 . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0 – przyjęła wniosek komisji,  a tym samym porządek 
obrad . 
Porządek obrad przed wprowadzeniem zmiany przedstawiała się następująco : 
 
1.  Sprawy regulaminowe 

- otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
- zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad 
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.  Roztrzygnięcie konkursu na „ NAJESTETYCZNIEJSZĄ WIEŚ W GMINIE STARGARD 
SZCZECIŃSKI „  w roku 2008 

3.  Interpelacje radnych 
4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
5.  Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie 
geodezyjnym Krąpiel 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy na 2008 r. zmiany limitów wydatków 

na wieloletnie programy inwestycyjne oraz zmiany wydatków na programy i projekt 
realizowane ze środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej , niepodlegjących 
zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez państwa członkowskie ( EFTA) oraz 
innych środków zagranicznych niepodlegających  zwrotowi 

10. Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie 
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sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz 
studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu 

11. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2008 roku oraz 
ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2008/2009 
Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

12. Analiza realizacji budŜetu gminy za I-sze półrocze 2008 roku 
Opinia Komisji Rewizyjnej 

13. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
14. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
15. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści odpowiedzi na interpelację złoŜoną 
w dniu 18.08.2008 r. 

16. Wolne wnioski i zapytania 
17. Sprawy róŜne 
18. Ustalenie terminu następnej sesji 
19. Zamknięcie obrad  sesji 
 
Przyjęty porządek obrad  sesji uwzględniający wniosek komisji przedstawiał się następująco : 
 
1.  Sprawy regulaminowe 

- otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
- zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad 
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.  Roztrzygnięcie konkursu na „ NAJESTETYCZNIEJSZĄ WIEŚ W GMINIE STARGARD 
SZCZECIŃSKI „  w roku 2008 

3.  Interpelacje radnych 
4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
5.  Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie 
geodezyjnym Krąpiel 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy na 2008 r. zmiany limitów wydatków 

na wieloletnie programy inwestycyjne oraz zmiany wydatków na programy i projekt 
realizowane ze środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej , niepodlegjących 
zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez państwa członkowskie ( EFTA) oraz 
innych środków zagranicznych niepodlegających  zwrotowi 

9.  Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie 
sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz 
studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu 
10. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2008 roku oraz 

ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2008/2009 
Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

11. Analiza realizacji budŜetu gminy za I-sze półrocze 2008 roku 
Opinia Komisji Rewizyjnej 

12. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
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13. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
14. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści odpowiedzi na interpelację złoŜoną w 
dniu 18.08.2008 r. 

15. Wolne wnioski i zapytania 
16. Sprawy róŜne 
17. Ustalenie terminu następnej sesji 
18. Zamknięcie obrad  sesji 
 
Ad.1 
Jak wyŜej . 
Ad.2 
Sprawozdanie z przebiegu konkursu „ Na Najestetyczniejszą  wieś w gminie Stargard 
Szczeciński” w roku 2008 przestawiła przewodnicząca komisji ElŜbieta Kucaj . 
Z przedstawionego sprawozdania wynikało ,Ŝe do konkursu przystąpiło sześć miejscowości ,a 
laureatom Wójt Gminy wręczył Dyplomy i  nagrody . 
Wójt Gminy poinformował ,Ŝe została zmieniona forma konkursu i  po raz pierwszy 
oceniano całe miejscowości .Aby były bardziej bogatsze  nagrody , wójt planuje  zapisać 
większe środki   do budŜetu na rok 2009 . 
Ad.3 
Brak interpelacji . 
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XX/161/08 w sprawie rozpatrzenia skargi 
Przewodniczący Rady przypomniał ,Ŝe  z treścią skargi radni  zapoznali się na sesji 
sierpniowej i skierowana została skarga do zbadania  zasadności zarzutów  przez komisję 
rewizyjną. Otrzymaliśmy opinię komisji rewizyjnej i jest projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi wraz z uzasadnieniem  sporządzonym przez wnioskodawcę czyli komisję 
rewizyjną .Opinia Komisji skarga bezzasadna . 
Przewodniczący rady zapytał się czy są jakieś pytania bądź uwagi do wnioskodawcy . 
Wójt Gminy -  odnosząc się do tego tematu m.in. powiedział , Ŝe  najwaŜniejsze było to 
aby  ,mieszkańcy mieli prawo posiadać  własną świetlicę , agencja przekazała gminie 
budynek i gmina po wyremontowaniu urządziła  świetlicę wiejską  . 
Wobec powyŜszego przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i 1 głosie „ wstrzymującym się „ – podjęła uchwałę Nr XX/161/08 , która 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu . 
 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XX/162/08 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
Przewodniczący do tego projektu uchwały odczytał wniosek komisji rewizyjnej , dotyczący 
zmiany godziny rozpoczęcia zebrania wiejskiego  : 
Komisja Rewizyjna wnioskuje o zmianę godzin zebrania wiejskiego i tak : 
- w  § 1.ust.2 z godz. 1800 na godz. 1830 
- w  § 2. z godz. 1830 na godz. 1900 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 przyjęła wniosek komisji rewizyjnej . 
Przewodniczący rady odczytał projekt w/w uchwały uwzględniając przyjęty wniosek . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0 – podjęła uchwałę Nr XX/162/08 , która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu . 
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Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XX/163/08 w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński  w obrębie geodezyjnym Krąpiel 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i 1 głosie  „ wstrzymującym się „ – podjęła uchwałę Nr XX/163/08 , która 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu . 
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XX/164/08 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami ”za”, 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się” 0 – podjęła uchwałę Nr XX/164/08 , która stanowi 
załącznik  nr 6 do protokołu . 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XX/165/08 w sprawie  zmian budŜetu gminy na 2008 r. zmiany 
limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne  oraz zmiany wydatków na 
programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z budŜetu Unii 
Europejskiej,  niepodlegających zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez państwa 
członkowskie (EFTA) oraz innych środków  zagranicznych niepodlegających zwrotowi . 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  13 głosami  „za”, 
1 głosie „ przeciw” i 0 głosów „ wstrzymujących się „ – podjęła uchwałę Nr XX/165/08 , 
która stanowi załącznik nr  7 do protokołu . 
 
Ad.9 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu Daniel Wilk 
przedstawił informację na temat realizacji składanych wniosków w sprawie sporządzenia  lub 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  . 
Przewodniczący  komisji podsumowując temat powiedział ,Ŝe jest podjętych ponad 20 uchwał 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany planu  z tego względu  komisja   zajęła 
następujące stanowisko : 
Komisja wnosi o usprawnienie prac związanych z procedurami planistycznymi . W tym celu 
w razie konieczności  naleŜałoby rozwaŜyć stosowne zmiany organizacyjne lub zwiększenie 
zatrudnienia . 
Komisja przyjęła przedstawioną informację i pozytywnie ją zaopiniowała . 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili . 
Ad.10 
Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty ElŜbieta Kucaj przedstawiła 
stanowisko komisji do tematu odnośnie działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za 
I-sze półrocze 2008 roku oraz ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2008/2009 , a 
mianowicie : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przyjęła informację i pozytywnie oceniła 
działalność Ośrodka  za I-sze półrocze 2008 r. jak równieŜ przygotowanie szkół do roku 
szkolnego 2008/2009. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili . 
Ad.11 
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Przewodniczący komisji rewizyjnej Bronisław Jurec przedstawił opinię komisji do realizacji 
budŜetu gminy za I półrocze 2008 r., a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu  gminy za I-sze półrocze 
2008 r. Radny Pan Edward Lutyński wyraził swoje zaniepokojenie niskim stanem wykonania 
wydatków majątkowych . 
Wójt Gminy – informując  , dlaczego jest niskie wykonanie wydatków majątkowych , m.in. 
powiedział , Ŝe wykonane zostały kosztorysy inwestorskie i zabrakło środków , dlatego był 
przygotowany  projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu , następną wymienioną przez wójta  
przyczyną ,to braki kadrowe . 
Ad.12 
Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz przedłoŜył Radzie informację  nt. działalności w 
okresie międzysesyjnym , a mianowicie : 
Zarządzeniem Nr 135/08 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 29 sierpnia  2008 r. 
dokonano zmian budŜetu gminy na 2008 r. oraz  ustalono układ wykonawczy do zmian 
budŜetu gminy poprzez : 
1) Zwiększenie dochodów i wydatków budŜetu gminy o kwotę 114 700.00 zł z tego : 
a) dochody i wydatki związane  z realizacją zadań własnych o kwotę 79 200. 00 
zł w tym: 
- w dziale 852 -Pomoc Społeczna – Dotacja celowa otrzymana z budŜetu państwa na 
realizację własnych zadań bieŜących gmin z przeznaczeniem na dofinansowanie  programu 
wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie doŜywiania „ 
b) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych o kwotę 35.500.00 zł w tym – w 
dziale  852- Pomoc społeczne –Dotacja celowa otrzymana z przeznaczeniem na wdroŜenie  w 
okresie lipiec – wrzesień 2008 r. ustawy z dnia 7 września 2007 r. o pomocy osobom 
wyprawionym do alimentów . 
Zmiany dochodów budŜetowych powodują zmiany planu finansowego Urzędu Gminy , a 
zmiany wydatków budŜetowych zmiany planu finansowego Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej . 
Ponadto w Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji : 
 
I.  Wykonano 
 
 

1.  Awaryjny remont przepustu i odbudowa rowu w Grzędzicach, w celu odwodnienia terenu 
w okolicy przystanku końcowego MZK, 
2. Przestawiono wiatę przystankową w Warchlinku, 
3. Wykonano roboty związane z obsługą eksploatacyjną i remontową dróg: 

− oznakowanie poziome i pionowe dróg, 
− powierzchniowe utrwalenie nawierzchni asfaltowej drogi Skalin – Wierzchląd, 
− remont nawierzchni ŜuŜlowej drogi gminnej nr 215/2 obręb Kiczarowo, 
− remont nawierzchni gruntowej drogi gminnej nr 130/2 obręb Kiczarowo, 
− remont nawierzchni gruntowej drogi wewnętrznej nr 121 obręb Kiczarowo, 
− uzupełnienie tłuczniem i powierzchniowe utrwalenie pobocza drogi asfaltowej nr 128 

w Świętem, 
− remont nawierzchni betonowej drogi osiedlowej w Barzkowicach, 

5. Wydano zgodę oraz decyzje na zajęcie pasów drogowych dróg wewnętrznych i dróg  
gminnych – 14 szt., a takŜe na umieszczenie urządzeń infrastruktury technicznej w pasach 
drogowych dróg wewnętrznych i dróg gminnych – 2 szt., 

6. WyraŜono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych: 
− przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 3 szt., 
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− odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 2 szt., 
− zjazdów na tereny działek budowlanych – 2 szt., 

7. Planowanie przestrzenne wydano : 
− 2 wypisy i wyrysy z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 
− 56 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński, 

− 6 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego, 

− 49 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, 
− 1 decyzja o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 
− 6 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 

nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 
 
II.  Zadania w trakcie wykonania 
 

1. Planowanie przestrzenne 
− prowadzenie procedur zmian Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy dla obszarów połoŜonych w obrębach geodezyjnych StrzyŜno 
i Kurcewo pod lokalizację elektrowni wiatrowych oraz w obrębie Kiczarowo w zakresie 
strefy oddziaływania elektrowni wiatrowych z terenu gminy Stara Dąbrowa, 

− przygotowanie dokumentów poprzedzających przystąpienie do zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy dla obszaru w 
obrębie geodezyjnym Krąpiel pod lokalizację elektrowni wiatrowych, 

− prowadzenie procedur opracowania miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego oraz zmian planów aktualnie obowiązujących dla terenów 
elementarnych połoŜonych w miejscowościach: Klępino, Święte, Strachocin, 
Koszewko, Koszewo, Sowno, Witkowo Drugie, Skalin, Grzędzice, Lipnik, 

− prowadzenie postępowań dotyczących ustalenia lokalizacji inwestycji celu publicznego 
∗ budowa systemu kanalizacji sanitarnej w zlewni jeziora Miedwie – System 

Stargard Szczeciński, Ciąg 1 Koszewo – Koszewko – Wierzchląd (inwestycja 
gminna), 

∗ budowa systemu kanalizacji sanitarnej w zlewni jeziora Miedwie – System 
Stargard Szczeciński, Ciąg 1A Wierzchląd – Skalin – Golczewo wraz z likwidacją 
oczyszczalni ścieków w Skalinie (inwestycja gminna), 

− prowadzenie postępowania dotyczącego ustalenia warunków zabudowy dla inwestycji 
gminnej, polegającej na przebudowie oraz rozbudowie istniejącego budynku biblioteki 
o budynek świetlicy w Skalinie, 

− przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami miejscowości Witkowo Pierwsze i 
Witkowo Drugie w sprawie zmian nazw urzędowych miejscowości: 
∗ zniesienie nazwy Witkowo Pierwsze jako osady i ustalenie nazwy Witkowo jako 

wieś, 
∗ zniesienie nazwy Witkowo Drugie jako wieś i ustalenie nazwy Witkowo jako wieś, 

 
III.  Postępowania przetargowe 

 
1. Prowadzenie postępowania o udzielenie, w trybie przetargu nieograniczonego, zamówienia 
publicznego na przebudowę drogi dojazdowej, połoŜonej na działkach ewidencyjnych 
nr 224 i 227/1 w obrębie ewidencyjnym Grabowo, prowadzącej do gruntów rolnych, 
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w postępowaniu ofertę złoŜył jeden wykonawca, tj. „BARKAZ” InŜynieria Lądowa Maria 
Bartczak z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim; za wykonanie zamówienia zaoferował 
cenę w wysokości 896 298,77 zł; wykonawca złoŜył ofertę waŜną i spełnił warunki udziału 
w postępowaniu; umowa na wykonanie zamówienia zostanie podpisana z wykonawcą 
po zwiększeniu w budŜecie gminy środków na sfinansowanie zamówienia, 
2. Prowadzenie ponownego postępowania o udzielenie, w trybie przetargu 

nieograniczonego, zamówienia publicznego na budowę zespołu ogólnodostępnych boisk 
sportowych w ramach Programu „Moje Boisko – Orlik 2012” w Witkowie Pierwszym, 

w postępowaniu oferty złoŜyło dwóch wykonawców, którzy za wykonanie zamówienia 
zaoferowali ceny: 1 599 959,10 zł i 1 999 041,15 zł; dokonano odrzucenia oferty 
zawierającej niŜszą cenę, poniewaŜ jej treść nie odpowiadała treści Specyfikacji istotnych 
warunków zamówienia; na wykonawcę zamówienia wybrano Spółkę z o.o. „MASTERS” 
z siedzibą w Szczecinie; wybrany wykonawca złoŜył ofertę waŜną i spełnił warunki 
udziału w postępowaniu; umowa na wykonanie zamówienia zostanie podpisana z 
wykonawcą po zwiększeniu w budŜecie gminy środków na sfinansowanie zamówienia, 

3. Prowadzenie, w trybie bezprzetargowym, postępowań o udzielenie zamówień publicznych 
na pełnienie czynności nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadań inwestycyjnych: 

− Przebudowa drogi dojazdowej, połoŜonej na działkach ewidencyjnych nr 224 i 227/1 
w obrębie ewidencyjnym Grabowo, prowadzącej do gruntów rolnych, 
na wykonawcę zamówienia wybrano Przedsiębiorstwo Obsługi Inwestycji Spółka z o.o. 
z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim, które zaoferowało wynagrodzenie w wysokości 
3 660,00 zł, 

− Budowa zespołu ogólnodostępnych boisk sportowych w ramach Programu „Moje Boisko 
– Orlik 2012” w Witkowie Pierwszym, 
na wykonawcę zamówienia wybrano Przedsiębiorstwo Obsługi Inwestycji Spółka z o.o. 
z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim, które zaoferowało wynagrodzenie w wysokości 
18 300,00 zł, 

4. Prowadzenie postępowania o udzielenie, w trybie bezprzetargowym, zamówienia 
publicznego na sporządzenie dokumentacji projektowej przebudowy na świetlicę budynku 
gospodarczego przy szkole w Koszewie 
w postępowaniu oferty złoŜyło dwóch wykonawców, którzy za wykonanie zamówienia 
zaoferowali ceny: 60 975,60 zł i 29 890,00 zł; wybrano ofertę wykonawcy, który 
zaoferował niŜszą cenę, tj. Autorskiej Pracowni Architektonicznej „PAWEŁ SMOCZYK 
ARCHITEKT” z siedzibą w Poznaniu, 

5. Prowadzenie postępowania o udzielenie, w trybie bezprzetargowym, zamówienia 
publicznego na sporządzenie dokumentacji projektowej budowy budynku szatni sportowej 
w Skalinie, 

do udziału w postępowaniu zaproszono 8 wykonawców; termin do składania ofert upływa 
w dniu 23 września 2008 r. 

W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa wykonano : 
 
- przeprowadzono postępowanie  w sprawie udzielenia zamówienia na wykonanie prac 
geodezyjnych na podział działki 744/6 obręb Witkowo , wybrano ofertę  firmy Usługi 
Geodezyjno- Kartograficzne Krzysztof Pankiewicz , cena 2 440.00 zł . 
- prace geodezyjne polegające na podziale  działek w Strachocinie  15 szt pod drogę zgodnie z 
MPZP – najkorzystniejszą ofertę złoŜyła firma Zakład Usług Geodezyjno-Kartograficznych 
Spółka Cywilna  Jan Abramczyk i Andrzej Geszke , cena 36 600,00 zł, 
- wystawiono 11 zaświadczeń o prowadzeniu i wielkości gospodarstw rolnych oraz o 
posiadaniu nieruchomości  na terenie gminy , 
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- poświadczono  7 oświadczeń o powierzchni uŜytków rolnych i 8 oświadczeń  o osobistym 
prowadzeniu gospodarstwa rolnego , 
- wydano decyzje zatwierdzające podział działek w Witkowie , Klępinie i Tychowie , 
- od września  do urzędu wpływają wnioski o zwrot podatku akcyzowego za paliwo . 
Wójt Gminy brał udział w spotkaniach , uroczystościach takich jak : 
 
22 sierpnia 2008 r.- DoŜynki   AGROFIRMA Witkowo 
23 sierpnia 2008 r.- Festyn zorganizowany przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci Krąpiel 
30 sierpnia 2008 r.- DoŜynki Gminne Pęzino 
01 września 2008 r. – Uroczystości związane z rozpoczęciem nowego roku szkolnego 
04 września 2008 r. – Zebranie Wiejskie w Skalinie 
05 września 2008 r. - Uroczysta Przysięga Wojskowa w Czerwonych Koszarach 
06 września 2008 r. – DoŜynki Wiejskie Kiczarowo 
10 września 2008 r. – Spotkanie robocze sołtysów 
12-14 września 2008 r. – Targi Rolne Barzkowice 
13 września 2008 r. – DoŜynki Wiejskie w Grzędzicach i Klępinie 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili . 
Ad.13 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski    poinformował ,Ŝe zwyczajowo 
uczestniczył w pracach związanych z przygotowaniem  obrad sesji , a ponadto był obecny 
podczas konkurencji  biegów przełajowych uczniów Szkół Podstawowych na  Targach 
Rolnych w Barzkowicach . 
Ad.14 
Brak interpelacji . 
Przewodniczący Rady przedstawił treść odpowiedzi na interpelację  złoŜoną w dniu 18.08 
2008 r. przez pana Edwarda Lutyńskiego . 
Radny Edward Lutyński odpowiedź na interpelacje zostawił  bez komentarza. 
Wójt Gminy – dodatkowo wyjaśnił ,Ŝe tej sprawy tak nie zostawi  , będzie próbował się 
znaleźć  rozwiązanie  i uwaŜa sprawę za nie zamkniętą . 
Ad.15 
Radna Gabriela Czwertlik –  zapytała się o następujące sprawy : 
- o dokonanie oględzin wjazdu mostu do Strachocina , 
-  o termin wykonania poszerzenia drogi gminnej w  Strachocinie 
Wójt Gminy – odnośnie drogi wyjaśnił ,Ŝe musi to być wydzielone geodezyjnie i dlatego 
moŜe to być w terminie późniejszym . 
Radna Renata Kornet zapytała się o następujące sprawy : 
-  o mieszkania socjalne, które gmina ma uruchomić   w budynku SKR – Poczernin , 
-  udroŜnienie przepustów w Poczerninie , 
-  naprawienie drogi Lubowo-Klępino 
Wójt Gminy  odpowiedział , Ŝe odnośnie mieszkań socjalnych to trwają prace dotyczące  
sporządzania dokumentacji , udroŜnienie przepustów i  terenu wokół świetlicy  zostanie 
wykonane do połowy października , a droga tylko moŜe być podrównana  równiarką . 
Radny Daniel Wilk – zapytał się o projekt na szatnie w Skalinie , o którym była mowa w 
informacji . 
Wójt Gminy odpowiedział ,Ŝe jest zapisany w budŜecie i będzie realizowany . 
Radny Roman Klim -  przypomniał o zgłaszanych sprawach na komisji , a mianowicie o 
przed znaku  informującym pojazdy o wielkości  tonaŜu na moście i załoŜenia  lampy koło 
garaŜy . 
Za zgodą przewodniczącego rady głos zabrała Pani Mariola Tomaszewska sołtys sołectwa 
Sułkowo , która poruszyła następujące sprawy ; 
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- zdewastowane mosty w Sułkowie  , bo przejeŜdŜają po nich  firmy z cięŜkim sprzętem , 
- postawienie znaku  informacyjnego w kierunku  Schroniska Zwierząt , 
- ustalić termin wywozu nieczystości i powiesić go na tablicy informacyjnej w Sułkowie . 
Przewodniczący rady powiedział ,Ŝe naleŜy tą sprawę załatwić , bo juŜ o tym była mowa na 
spotkaniu z przedstawicielami firmy świadczącej usługi i poinformować wszystkich 
mieszkańców gminy . 
Wójt Gminy – dodatkowo poinformował , Ŝe jest pismo od MPGK informujące o tym ,iŜ do 
pojemników PET wrzucane są róŜne rzeczy i dlatego gminie będą naliczane wyŜsze opłaty. 
Odnośnie cięŜkiego sprzętu jeŜdŜącego po drogach to wójt wyjaśnił ,iŜ w związku z budową 
obwodnicy , ruch tych samochodów jest znacznie większy , piszemy w tej sprawie pisma i są 
pewne uzgodnienia . 
Ad.16 
Przewodniczący rady  w sprawach róŜnych poruszył temat  z poprzedniej sesji , a dotyczącą 
naliczenia   opłaty planistycznej z tytułu wzrostu wartości działek w obrębie Swięte . 
Wnioskodawcy Państwo Szymańscy i Wiercińscy zwrócili się w tej sprawie , aby podjąć 
uchwałę o naliczeniu opłaty w wysokości 0 %. Przewodniczący przypomniał ,Ŝe jest 
obowiązująca  uchwała rady co do wysokości naliczenia opłaty planistycznej .Będą musiały 
być wydane decyzje , od których będzie moŜna się odwołać  , Wójt ma przepisy , zgodnie z 
którymi moŜe umorzyć . 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy powiedział ,Ŝe wszyscy radni sprawę znają i 
większość radnych stoi na stanowisku , aby tym ludziom  , którzy sprzedali swoje skrawki 
ziemi pod drogę pomóc . Mam  moŜliwość zastosowania umorzenia i tylko w takim 
przypadku ,informuję o tym radę- powiedział wójt  dodają iŜ , zna  opinie komisji . 
Zgodnie z procedurą musi być wydana decyzja , od tej decyzji mogą się odwołać . Dalej wójt 
poinformował ,Ŝe skoro była stawka „0”  to i do tych  małych działek  , teŜ moŜna  
zastosować stawkę „0” – wysokość kwoty do umorzenia około 51 tys . zł i obejmie to około 
12 osób . 
Radny Lutyński – odnosząc  się do tej sprawy stwierdził , Ŝe osoby zainteresowane muszą się 
zwrócić wnioskiem  o   umorzenie , po otrzymaniu  wcześniej decyzji . Kolejno radny 
powiedział ,Ŝe w taki  przypadku tj. przekazaniu gruntów na cele publiczne – drogę ,  wójt 
jest władny do umorzenie . Rada moŜe doradzić i przyjąć informację wójta o u morzeniu . 
Rada przyjęła informację wójta o zastosowaniu umorzenia w naliczeniu opłaty planistycznej 
dla zainteresowanych   mieszkańców  obrębu Święte , których ta sprawa dotyczy . 
Przewodniczący rady poinformował o pismach jakie wpłynęły od ostatniej sesji , a 
mianowicie : 
- pismo Wójta Gminy w sprawie wydania opinii Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i 
BudŜetu odnośnie celowości inwestycji polegającej  na przebudowie dróg dojazdowych do 
gruntów rolnych w Sownie - opinia komisji pozytywna  , 
- pismo w sprawie   II Zachodniopomorskiego Forum Przewodniczących Rad Gmin, 
Powiatów i Sejmiku Województwa w Wałczu  10-11 października 2008 r. i tutaj 
przewodniczący potwierdził swój udział w Forum i dodatkowo o wspomniał o Statucie i 
podjęciu uchwały w sprawie składek , 
- pismo Przewodniczącej Koła Gospodyń Wiejskich p. Doroty Wityk w sprawie pomocy 
zorganizowania Biesiady Wiejskiej w roku 2009 w miejscowości Skalin  . 
Radna ElŜbieta Kucaj – odnosząc się do tego pisma stwierdziła , Ŝe  Biesiada od paru lat 
odbywa się w Koszewie  i jest prośba , aby zmienić lokalizację , będzie równieŜ rocznica 10 –
lecia  powstania Koła Gospodyń Wiejskich w Skalinie .Ponadto radna zaznaczyła ,Ŝe po 
organizacji Biesiady w danej miejscowości ,coś zawsze zostaje . 
 
 



- 10 - 
Przewodniczący rady powiedział ,Ŝe środki na Biesiadę zostaną zabezpieczone , a nad 
lokalizacją trzeba będzie się zastanowić . Ponadto przewodniczący powiedział ,Ŝe Koszewo 
jest miejscem wymarzonym , bo jest ta pewna naturalna sceneria . 
Wójt Gminy – stwierdził ,Ŝe jest propozycja zmiany miejsca organizacji Biesiady Wiejskiej  , 
wskazany jest Skalin i  będzie  tam 10-lecie istnienia  Koła Gospodyń  , a w Koszewie jest 
organizowana druga impreza „ Noc Świętojańska” . 
Radny Edward Lutyński poruszył sprawę dotycząca dowozu uczniów z Warchlina do Szkoły 
Podstawowej w Małkocinie ,  iŜ z informacji radnego dzieci dojeŜdŜających jest 16  a 
udostępniany pojazd liczy 14 plus1 i mają być dwa kursy  , a  w praktyce zdaniem radnego 
jest tak ,Ŝe dzieci się tłoczą , nie są zabierane i dlatego są skargi mieszkańców . Poruszył 
równieŜ radny kwestię dotyczącą opiekuna , iŜ w dniu dzisiejszym  o godz. 800 nie było 
opiekuna . 
Zastępca Wójta pan Jerzy Makowski udzielając odpowiedzi wyjaśnił  ,Ŝe zarówno na 
spotkaniu z dyrektorami szkół jak równieŜ z sołtysami  prosił o to ,Ŝe jeŜeli będą jakiekolwiek 
uwagi co do transportu dzieci naleŜy je zgłaszać do p. Kierownik OAS jak równieŜ do Wójta . 
Wójt  poinformował ,Ŝe o tej sprawie dowiedział się na dzisiejszej sesji od radnego pana 
Lutyńskiego i będzie interweniował . 
Pani Sołtys Warchlina  Agnieszka Zawodzińska dodatkowo  w tej sprawie poinformował ,iŜ  
równieŜ dojeŜdŜają  uczniowie ze szkoły średniej . 
Wójt Gminy odnosząc się do tej sprawy zaznaczył m.in. ,Ŝe naleŜy wrócić do przewoźnik i to 
takiego , który będzie mógł sprzedawać bilety . 
Radny Lutyński -  powiedział ,Ŝe w ostatnim okresie była jakaś kontrol w Urzędzie Gminy , 
czego ona dotyczyła , czy była to kontrol planowana czy doraźna . 
Wójt Gminy odpowiedział ,Ŝe była kontrol , ale nie informował wójt rady bo nie ma jeszcze 
zaleceń pokontrolnych ,  była to  konrola doraźna   w zakresie umarzania podatku rolnego 
osobom prawnym oraz inwestycji dotyczących zbrojenia terenów pod inwestycje . 
Ad.17 
Przewodniczący rady podał termin zwołania następnej sesji , terminy zwołania  posiedzeń 
komisji i tematy wynikające z planu pracy do realizacji  , a mianowicie : 
- XXI Sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 24 października 2008 r. godz. 10 00 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu dnia 20.10.08 r. godz. 800 z tematem: 
1.Informacja o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy dróg, oraz przygotowania do 
zimy – opinia komisji na sesję 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 21.10.08 r. o godz. 1000  z tematem: 
1.Analiza zapotrzebowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do projektu budŜetu na 
rok 2009 – stanowisko komisji na sesję 
- komisja rewizyjna dnia 22.10.08 r. o godz. 800 z tematem : 
1.Sprawozdanie Wójta z wykorzystania środków pomocowych w 2008 r. – opinia komisji na 
sesję . 
Ad.18 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1120 zamknął obrady XX sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński . 
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